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The Linguistic and Educational foundationsin Grammatical Texts and Abbreviations
Case Study of: «talgiynalmutaealim min alnahws» by abngatiba and mulihatal'iierab
byalhariri

Abstract

Both prosaic and poetic texts and abbreviations are a prominent phenomenon in the Arabo-
Islamic ideology, generally seen in the Islamic Sciences, such as. jurisprudence, laws of
inheritance, origins of law and prophetic tradition centuries ago. The Arabic grammar has
been written in those texts and abbreviations, too. My present paper aims at discovering the
linguistic and pedagogical dimensions which were the basis of those grammatical
abbreviations. For that, we give an analytical reading in the book of talgiynalmutaealim min
alnahw by abngatiba which belongs to prosaic grammatical abbreviations and in
mulihatal'iierab byalhariri which is a didactic poetry.

Keywords: Linguistic, educational, grammatical abbreviations, talgiynalmutaealim min
alnahw, mulihatal'iierab.

Les fondements linguistiques et pédagogiques dans les textes et les abrégés de grammaire
Cas de- talgiynalmutaealim min alnahw, d” abngatiba etmulihatal'iierabdeaHariri -

Résumeé

Les textes et les abrégés sont considérés en leurs variétés prosaique et versifiée, comme un
phénomene apparent dans la pensée arabo-islamique qu’ont vécu les sciences islamiques en
général, tels que la jurisprudence, la science relative aux héritages, la théologie et la
tradition prophétique.La grammaire -a I’instar des dits sciences- en a joui d’ouvrages. Mon
présent article vise a repérer les dimensions linguistiques et pédagogiques sur lesquelles
étaient basés les abrégés de grammaire, Nous en présentons une lecture analytique dans un
livre; talgiynalmutaealim min alnahw, qui releve des abrégés prosaiques de grammaire,
mulihatal'iierab de aHariri du genre versifié didactique.

Mots-clés: Linguistiques, pédagogiques, les abrégés de grammaire, talgiynalmutaealim min
alnahw, mulihatal'iierab.
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